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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Csák János, kultúráért és innovációért felelős 
miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Tervezik-e bővíteni a művészjáradékra jogosultak 
körét?" 

Tisztelt Miniszter Úr!
 

A művészjáradék élethosszig tartó juttatás, amit a Magyar Művészeti Akadémia havonta folyósít a
65. életévüket betöltött művészeknek, akik részesültek már különböző állami (érdemes és kiváló
művész, babérkoszorú, népművészet mestere díjak mellett különböző építészeti díjak, művészet- és
közművelődési igazgatási, művészet- és  közművelődés-elméleti elismerések), a kultúráért felelős
miniszter által vagy az MMA által adományozott díjakban.

A művészjáradék havi mértéke az öregségi teljes nyugdíj jogszabályban meghatározott legkisebb
összegének  – a  társadalombiztosítási  nyugellátásról  szóló  1997.  évi  LXXXI.  törvény
végrehajtásáról szóló 168/1997. (X. 6.) Korm. rendelet 11. §-ában meghatározott 28.500 forint –
425%-a; a 2021. január 1-jén hatályos szabályozás szerint 121.125 forint/hó.

A művészjáradék  2018.  január  1-jétől  igényelhető,  a  kérelmet  a  Magyar  Művészeti  Akadémia
Titkárságához kell benyújtani. Az új járadékot az MMA nyújtja az MMA Titkársága útján.

Számos  előadóművész  él  Magyarországon,  akik  annak  ellenére,  hogy  nem  részesültek
elismerésben, magas minőségben végezték művészeti munkájukat a nemzet szolgálatában. Közülük
sokan vannak olyanok, akik tartalmas életutat jártak be, de sok esetben sanyarú körülmények között
tengődnek idős korukban, alacsony nyugdíjjal. Megsegítésük minimális terhet róna a költségvetésre
vonatkozóan, ha a megszabott művészjáradék összegének legalább a felére jogosultak lennének.

Ezzel kapcsolatban kérem Miniszter urat, szíveskedjék válaszolni a következő kérdéseimre:



 
1. Tervezik-e a jövőben támogatni azokat a nyugdíjas alkotó művészeket, akik nem részesültek a
törvényben megszabott feltételek szerint elismerésben, mégis arra érdemes alkotói pályát tudnak
felmutatni egy élet munkáján keresztül?

2. Tervezik-e bővíteni a művészjáradékra jogosultak körét?

 

Segítő együttműködését előre is köszönöm.
Budapest, 2022. október 11.

Tisztelettel:

Kanász-Nagy Máté (LMP)
 

2  


